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حلقه های گم شده آموزش 
روند  در  می تواند  که  است  نامطلوبی  پدیده  آموزشی  فقر 
پیشرفت و تعالی کشور اثرات بسیار مخربی از خود به جای 
بگذارد، قصد ندارم از فقر امکانات و تجهیزات آموزشی سخن 
بگویم که خود مشکلی بزرگ است و قطعا در نارسایی آموزش 
از فقر محتوای  سهم بسیار مهم و بسزایی دارد. می خواهم 
آموزشی و نهایتا خروجی و محصول آموزش کنونی سخن بگویم 
که هم آمارش نگران کننده است و هم مشاهده اش تلخ. هرچند 
که شاید این روزها آموزش و تحصیل از کم رنگ ترین دغدغه ها 
و اولویت های مردم باشند. بر اساس آمار اعلام شده، معدل 
دانش آموزان در چهار گروه آموزشی ریاضی فیزیک، تجربی، 
سیزده  از  گروه  بالاترین  در  اسلامی  معارف  علوم  و  انسانی 
و نیم بیشتر نیست؛ سیزده و نیم از بیست!  به راستی چه 
اتفاقی بر سر آموزش دانش آموزان رخ داده که چنین شرایطی 
ایجاد شده است؟ فارغ از حجم تقریبا بالای دانش آموزانی که 
متاسفانه در مقاطع قبل از دیپلم ترک تحصیل کرده اند که باید 
به طور جداگانه به آن پرداخت، چنین نمراتی و چنین فارغ 
التحصیلانی خبر از ایجاد فقر آموزشی گسترده می دهد! به 
این آمار سهم پایین دانش آموزان مدارس دولتی از رتبه های 
برتر  کنکور امسال را نیز اضافه کنید. رتبه های برتری که اکثرا از 
مدارس غیرانتفاعی و یا استعدادهای درخشان بودند و بیشتر 
محصول و ثمره آموزش خصوصی بودند که شرط اصلی اش 
توانایی مالی خانواده های دانش آموزان است. در بسیاری از 
مدارس غیرانتفاعی این روزها شاهد اعداد نجومی هزینه ثبت 
نام هستیم، درصورتی که در این شرایط اقتصادی تامین مالی 
برای استفاده از این نوع آموزش برای بسیاری از خانواده ها غیر 
ممکن است و کنکوری که باید محلی برای اجرا و ایجاد عدالت 
و تساوی آموزشی باشد تبدیل به محلی برای تقابل دارا  و ندار 
شده است که البته نتیجه اش قابل پیش بینی است. برای یافتن 

چرایی ایجاد این فقر آموزشی باید به موارد ذیل فکر کرد.

آرین احمدی سرمقاله

محمد جواد ظریف با بیان این که نظم جهانیِ در حال 
ظهور »پسا قطبی« است، تصریح کرد: تلاش سه دهه ای 
برای ایجاد یک نظم هژمونیک تک قطبی از طریق »جنگ های 
بی پایان«، »امنیتی سازی« و »اجبار اقتصادی« موفق نبوده 
انسانی  زیان های  سنگین،  رنج های  که  حالی  در  است، 
نابخشودنی و اتلاف گسترده منابع بشر را بر جای گذاشته 

است.
به گزارش ایسنا، وزیر امور خارجه پیشین جمهوری اسلامی 
ایران که در حال حاضر به عنوان استاد دانشگاه در دانشکده 
مطالعات جهان دانشگاه تهران مشغول به فعالیت است 
در مطلبی اینستاگرامی به تحلیل  ساختار کنونی جامعه 
بین الملل و نظم جهانی  پرداخته و با اشاره به افزایش نقش 
کنش گران غیر حکومتی در عرصه نظام بین الملل تاکید کرده 
است که در ساختار کنونی جامعه بین الملل  بسیاری از 
کنشگران دولتی و غیرحکومتی به طور همزمان در زمینه های 

مختلف »همکاری«، »رقابت« و »شبکه سازی« می کنند.
متنی که محمدجواد ظریف در صفحه اینستاگرام خود در 

این ارتباط  منتشر کرده به شرح زیر است:
»پس از ۴۰ سال کنشگری دیپلماتیک – در کنار آموزش و 

نگارش در زمینه روابط بین الملل - و تأمل و آموزش تمام وقت 
به دور از کانون توجه سیاست جهانی در دو سال گذشته، 
به چند نتیجه ابتدایی در مورد نظم جهانی کنونی رسیده ام. 

اینک، نکاتی برای تفکر و تأمل بیشتر تقدیم می کنم:
۱. دوران گذار در روابط بین الملل به پایان رسیده است؛

۲. نظم جهانیِ در حال ظهور »پسا قطبی« است؛ نه تک 
قطبی، نه دوقطبی، نه چند قطبی یا هر ترکیبی از آن ها؛

هژمونیک  نظم  یک  ایجاد  برای  دهه ای  سه  تلاش   .۳
تک قطبی از طریق »جنگ های بی پایان«، »امنیتی سازی« و 
»اجبار اقتصادی«  موفق نبوده است، در حالی که رنج های 
سنگین، زیان های انسانی نابخشودنی و اتلاف گسترده منابع 

بشر را بر جای گذاشته است؛
۴. »پایان تاریخ«، »برخورد تمدن ها«، »برسازی دشمن« و 
برسازه های نظری و سیاسی مشابه نتوانسته اند بانیان شان را 

به مقصد مطلوب برسانند؛
ابزارهای  از  یکی  عنوان  به  را  خود  کاربرد  »جنگ«   .۵
همه  تقریباً  است.  داده  دست  از  بکلی  خارجی  سیاست 
آغازگران جنگ ها در قرن های ۲۰ و ۲۱ در جنگ هایی که آغاز 
کرده اند شکست خورده اند و گاهی حتی نابود شده اند، یا در 

بهترین حالت نتوانسته اند به اهداف اعلام شده خود دست 
یابند؛

۶. در روابط بین الملل »بازی های با حاصل جمع صفر« 

یا  مثبت«  جمع  »حاصل  یا  کنشگری ها  نیست.  میسر 
»حاصل جمع منفی« ببار خواهد آورد؛

۷. عصر اتحادهای دائمی رو به پایان است؛
۸. ائتلاف های موقت موضوع محور به طور فزاینده ای در 

فضای بین المللی در حال سربرافراشتن هستند؛
طور  به  غیرحکومتی  و  دولتی  کنشگران  از  بسیاری   .۹
و  »رقابت«  »همکاری«،  مختلف  زمینه های  در  همزمان 

»شبکه سازی« می کنند؛
۱۰. شبکه ها - با اجزاء دولتی و غیرحکومتی – شکل غالب 

رژیم های موضوع محور فراملی خواهند بود؛
۱۱. ساختارهای جهانی سیال شده اند و دیگر نتایج را تعیین 

و تحمیل نمی کنند؛
۱۲. علیرغم همه پیشرفت های بزرگ در زمینه فناوری و 
هوش مصنوعی،  کنشگری انسانی عامل تعیین کننده است.

این افکار در مقاله ای تبیین خواهد شد.«
به گزارش ایسنا محمد جواد ظریف پیشین از این نیز در 
کتاب دوران گذار روابط بین الملل در جهان پساغربی که در 
سال ۱۳۹۶ منتشر شده است به تشریح برخی از این دیدگاه 

ها پرداخته بود.

معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به تاخیر صورت گرفته 
برای بازسازی برخی مناطق زلزله زده استان هرمزگان، بر لزوم 

تسریع و رفع موانع بازسازی تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، محمد مخبر در دیدار هیئت رئیسه و اعضای 
فراکسیون تعاون مجلس شورای اسلامی، توسعه بخش تعاون 
را گامی مهم در راستای تحقق شعار سال خواند و بر نقش 

ویژه تعاونی ها در هدایت نقدینگی به سمت تولید تاکید کرد.
به عنوان کلید  اقتصاد  از مردمی کردن  این جلسه  وی در 
تحقق شعار سال یاد کرد و گفت: یکی از مهمترین ابزارها برای 

مردمی کردن اقتصاد رشد و توسعه تعاونی ها در سراسر کشور 
است. معاون اول رئیس جمهور افزود: اگر نقدینگی جامعه به 
سمت تولید هدایت نشود امکان مهار تورم و رشد تولید فراهم 
نخواهد شد و تعاونی ها در هدایت نقدینگی موجود در کشور 

به سمت تولید نقش بسیار پراهمیتی دارند.
مخبر با اشاره به وجود قوانین بالادستی برای توسعه بخش 
تعاون تاکید کرد: باوجود ظرفیت های قانونی برای توسعه بخش 
تعاون متاسفانه آن طور که باید شاهد رشد این بخش نبوده ایم 
که لازم است در این خصوص آسیب شناسی دقیقی انجام شود. 

معاون اول رئیس جمهوری توسعه بخش تعاون را یک ضرورت 
مهم برای کشور خواند و بر لزوم تشکیل کمیته ای مشترک 
آسیب شناسی  جهت  مجلس  تعاون  فراکسیون  و  دولت  از 
ضعف ها و موانع و تدوین پیشنهادات و راهکارهایی برای رشد و 

توسعه بخش تعاون تاکید کرد.
مخبر در دیدار مجمع نمایندگان استان هرمزگان نیز گفت: 
قادر  و  برخوردار  ویژه ای  از ظرفیت ها و مزیت های  هرمزگان 
است با اتکاء به این ظرفیت ها علاوه بر رفع نیازهای خود، به 

تامین نیازهای استان های همجوار نیز کمک کند.

گزارش  به  اشاره  با  همچنین  رئیس جمهوری  اول  معاون 
برای  صورت گرفته  تاخیر  درباره  هرمزگان  استان  نمایندگان 
بازسازی برخی مناطق زلزله زده استان، بر لزوم تسریع و رفع 
موانع پیش روی بازسازی از سوی دستگاه های اجرایی مرتبط 

تاکید کرد.
وی با اشاره به رویکرد دولت سیزدهم مبنی بر استفاده از 
نیروی انسانی بومی در مقام مدیریتی، اظهار کرد: باید تلاش 
نیروهای  و  شود  استفاده  استان ها  در  ظرفیت ها  از  تا  شود 

انسانی بومی و متخصص در اولویت باشند.

ظریف: 

وابط بین الملل »بازی های با حاصل جمع صفر« میسر نیست در ر

مخبر: 
بازسازی مناطق زلزله زده هرمزگان تسریع شود

ماجرای ۲ برابر شدن هزینه رجیستری آیفون چیست؟

خبر
منطقی تاکید کرد 

عرضه دیگنیتی در بورس لغو شود
معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت در نامه ای خطاب 
به مدیرعامل گروه صنعتی بهمن موتور ضمن تاکید بر اینکه عرضه  خودرو تنها 
بایستی از مسیر سامانه یکپارچه فروش خودروها باشد، اعلام کرد که بایستی 

عرضه ۶۰۰ دستگاه دیگنیتی پرستیژ در بورس کالا لغو شود.
بر اساس پیگیری ایسنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، تایید شد که منوچهر 
منطقی در نامه ای به محمد ضرابیان -  مدیرعامل گروه بهمن - ضمن اشاره به 
اتمام اعتبار مصوبه شصت و سومین نشست شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا و واگذاری تصمیم گیری در مورد قیمت گذاری خودرو به شورای رقابت 
از ۱۰ آبان ماه سال گذشته و تصویب و ابلاغ دستورالعمل تنظیم بازار خودروی 
سواری ۱۱ بهمن ۱۴۰۱، تاکید کرده است: عرضه کنندگان خودرو مکلفند محصولات 
تولیدی خود را تنها از طریق سامانه یکپارچه فروش خودرو عرضه کنند. فروش 
خودرو با قیمت های خارج از میزان تعیین شده توسط شورای رقابت نیز مشمول 
تعزیرات بوده و چنانچه محصول جدیدی نیز عرضه شود، باید توسط شورای 

رقابت تعیین قیمت شود.
براین اساس وی خواستار لغو عرضه دیگنیتی در بورس کالا شده است.

در متن نامه مذکور آمده است:
عطف به بخشنامه شماره ۱۴۰۲/۲۱۳۶۸/د   تاریخ ۲۲ خرداد ۱۴۰۱  شرکت بهمن 
موتور و ابلاغیه شماره ۴۰۲/۳۰۰/۳۹۸۷ تاریخ ۲۳ خرداد ۱۴۰۲ شرکت بورس کالای 
ایران در خصوص عرضه محصول دیگنیتی پرستیژ در تاریخ ۲۹ خرداد  ۱۴۰۲  در 

بورس کالا، بدین وسیله موارد ذیل را متذکر می شود:
۱- پس از اتمام اعتبار مصوبه شصت و سومین نشست شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا، از تاریخ ۱۰ آبان ۱۴۰۱ ، تصمیم گیری در خصوص قیمت گذاری 
راستا  این  در  نیز  شورا  آن  که  می گیرد  صورت  رقابت  شورای  توسط  خودرو 
»دستورالعمل تنظیم بازار خودروی سواری« را در نشست شماره ۵۴۳ تاریخ 
۱۱ بهمن ۱۴۰۱ مصوب و ابلاغ کرده است. سیاست های دستورالعمل ابلاغی در 
راستای عرضه خودرو به مصرف کنندگان واقعی بوده و تمامی شرکت های صنایع 

خودروسازی موظف اند مفاد دستورالعمل مذکور را اجرا کنند.
دستورالعمل،  این  عرضه  طرف  شرایط   )۵( ماده   )۵( بند  به  توجه  با  لذا 
عرضه کنندگان خودرو مکلف اند محصولات تولیدی خود را صرفاً از طریق سامانه 
یکپارچه فروش خودرو عرضه کنند؛ فروش خودرو با قیمت های خارج از میزان 
تعیین شده توسط شورای رقابت نیز مشمول تعزیرات بوده و از طرفی اگر محصول 

جدیدی عرضه می شود، از سوی شورای رقابت باید تعیین قیمت شود.
۲- پیش از این دستگاه های نظارتی و تنظیم گر اقتصادی، از جمله سازمان بازرسی 
کل کشور، شورای رقابت، سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و... 
نیز مراتب مخالفت خود را با عرضه خودرو در بورس کالا از نظر قانونی به کرات 
اعلام کرده بودند که لازم الرعایه هستند. ۳- بازار خودرو پس از فراز و نشیب های 
چند ماهه اخیر در مدار کاهش قیمت قرار گرفته است؛ لذا هرگونه تحرک خارج 
از چارچوب های قانونی که منجر به اختلال در بازار و افزایش قیمت شود، از سوی 
مراجع ذیربط تحت پیگرد قانونی قرار خواهد گرفت. شایان ذکر است در سنوات 
گذشته مراتب لزوم اخذ مجوز عرضه خودرو از این وزارت با رفع مغایرت های قانونی 
طی نامه هایی، اعلام شده بود که استنکاف آن شرکت از رعایت ضوابط مربوط، 
مسبوق به سابقه است که ضرورت دارد به  منظور هماهنگی و هم افزایی تمامی 
بازیگران صنعت خودروی کشور برای عرضه محصولات کیفی به مصرف کنندگان 
واقعی، نسبت به اتخاذ رویه های اصلاحی و سازنده، اهتمام و از اقدامات مخرب و 
هنجارشکن در بازار به شدت پرهیز شود. لذا با عنایت به موارد صدرالذکر ضروری 
است دستور دهید نسبت به لغو عرضه ۶۰۰ دستگاه محصول دیگنیتی پرستیژ در 
تاریخ ۲۹ خرداد ۱۴۰۲ در بورس کالا اقدام و نتیجه به این معاونت منعکس شود.”

شایان ذکر است که یکشنبه هفته جاری بود که اعلام شد : ۲۹ خرداد ماه ۶۰۰ 
دستگاه دیگنیتی پرستیژ سفید از سوی بهمن موتور در تالار خودروی بورس کالا 
عرضه می شود که میزان پیش پرداخت ثبت سفارش خرید، ۱۰۰ درصد قیمت پایه 
اعلام شده است. اما پس از آن، شورای رقابت برای بار دوم طی شش ماه اخیر با 

عرضه خودرو در بورس کالا مخالفت کرد.
صبح دیروز شورای رقابت در اطلاعیه ای اعلام کرد که عرضه خودرو از هر 
طریقی به غیر از سامانه یکپارچه فروش خودرو تخلف است و عرضه خودرو در 
بورس کالا باید متوقف شود؛ اما پیگیری های خبرنگار ایسنا حاکی از آن بود که 

عرضه خودروی سواری در بورس کالا متوقف نخواهد شد.

دبیر انجمن واردکنندگان تلفن همراه با بیان اینکه افزایش قیمت آیفون مطرح 
نیست و در قانون چیزی به عنوان هزینه رجیستری وجود ندارد، گفت: آنچه 
مطرح شده این است که سود بازرگانی واردات تجاری همه کالاها از جمله 
موبایل در سال جاری دو برابر سود بازرگانی واردات تجاری تعیین شده که 
تاثیری بر قیمت ها در بازار ندارد، چرا که اساسا خرید و فروش کالای مسافری 

مجاز نیست.
عبقری در گفت وگو با ایسنا، درباره برخی اخبار منتشر شده از دو برابر شدن 
هزینه رجیستری آیفون توضیح داد: چند مسئله درباره واردات موبایل تداخل پیدا 
کرد، مجلس برای سال جاری مصوب کرد کلیه رویه های واردات، خارج از رویه 
تجاری، مشمول دو برابر هزینه واردات شود و این موضوع فقط مختص موبایل 
نیست.  پس این موضوع جدیدی نیست  و فقط بعد از انتشار کتاب قانون تعرفه ها، 
اجرا شد. این قانون مربوط به سود بازرگانی کلیه کالاهای مسافری است و فقط 
مربوط به آیفون نیست. ضمن اینکه از ابتدا در طرح رجیستری مقرر شده بود هزینه 

رجیستری مسافری دو برابر هزینه تجاری باشد.
وی افزود: در اصل در رویه تجاری علاوه بر زمان بر بودن تامین ارز، مالیات بر 
ارزش افزوده و هزینه ای دیگر پرداخت می شود، اما موبایل مسافری به راحتی با 
هزینه و قیمت کمتر وارد می شد.  همچنین با وجود گذشت هفت سال از طرح 
رجیستری شاهد هستیم که موبایل های مسافری عملاً مسافری واقعی نیستند و 

بیش از ۷۰ درصد موبایل های مسافری، به صورت قاچاق وارد کشور می شود و با 
بهره مندی از معافیت های مسافری از سامانه استفاده می کند. تاکنون پرونده های 
تخلف بسیاری در حوزه پاسپورت، آژانس های هواپیمایی که کد در اختیار افراد قرار 

می دادند و غیره وجود داشته است.
رئیس انجمن موبایل با بیان اینکه طبق قانون کالای مسافری، کالای تجاری نیست 
و نباید خرید و فروش شود، تصریح کرد: با توجه به اینکه کالای مسافری در اصل 

کالای قاچاق است، اما با پوشش کالای مسافری در مغازه ها عرضه می شود.
وی با تاکید بر اینکه دو برابر بودن سود بازرگانی برای کالای مسافری به معنی 
افزایش قیمت آیفون نیست، تصریح کرد: در حال حاضر تا مدل ۱۳ آیفون به صورت 
تجاری به کشور وارد می شود که سود بازرگانی آن ۱۵ درصد بوده و هست و بازرگان 
هم هیچ افزایش قیمتی برای آن ندارد. به طور کلی واردات مسافری آیفون ۱۳ کم 
است و کمتر هم می شود، چرا که با این قانون صرفه اقتصادی ندارد. بنابراین تا امروز 

بحث افزایش قیمت آیفون مطرح نیست.
به گفته رئیس انجمن موبایل در کتاب تعرفه امسال سود بازرگانی در رویه تجاری 
برای موبایل زیر ۱۰۰ دلار معادل شش درصد، ۱۰۰ تا ۶۰۰ دلار چهار درصد و برای 
موبایل ۶۰۰ دلار به بالای ۱۵ درصد است. به طور کلی ما در قانون چیزی به عنوان 
هزینه رجیستری نداریم، بلکه بازرگان باید تعرفه گمرکی، سود بازرگانی و مالیات بر 

ارزش افزوده پرداخت کند تا موبایل رجیستر شود.

یک پیشنهاد برای واردات آیفون ۱۴ به بالا
عبقری با بیان اینکه موضوع دیگر نامه ای است که انجمن یک ماه پیش به معاون 
اول رئیس جمهوری ارسال کرده، گفت: یکی از موضوعاتی که در این نامه مطرح 
شده بود، محروم بودن تجار و بازرگانان از واردات قانونی آیفون ۱۴ بود. تا اول اسفند 
سال قبل امکان واردات مسافری آیفون بوده، هرچند رجیستر نشده، اما بعد از 
این تاریخ به طور کلی هیچ وارداتی برای آیفون ۱۴ ثبت نشده است. این وضعیت 
باعث افزایش قاچاق موبایل به کشور شده و از طرف دیگر شاهد فرصت طلبی هایی 
هستیم. به طوری که برخی از فروشگاه ها یا سایت های فروش به مشتریان می گویند 

کد یا دستگاهی دارند که آیفون ۱۴ با آن کار می کند.
وی با بیان اینکه دولت هم در این مدت منفعتی از واردات آیفون ۱۴ نداشته، 
اظهار کرد: با توجه به این شرایط و تصمیم مجلس مبنی بر تعرفه ۱۵ درصدی 
برای موبایل های بالای ۶۰۰ دلار، انجمن در این نامه تقاضا کرده مانند ترکیه، در 
راستای جلوگیری از سودجویی در بازار و واردات آیفون های ۱۲ و ۱۳ رفرش و ریپک 
بی کیفیت، تعرفه واردات تجاری آیفون ۱۴ به بعد را ۲۵ درصد کند، اما اجازه واردات 

آن را بدهد.
رئیس انجمن موبایل با بیان اینکه اگر با این نامه موافقت شود هم بحث گرانی 
آیفون مطرح نیست، گفت: این موضوع برای آیفون ۱۴ به بعد مطرح هست که در 

اصل الان در بازار اجازه فروش ندارد و تاکنون به صورت قاچاق وارد شده است.

تهدید ژئوپلیتیکیتهدید ژئوپلیتیکی  ایرانایران
از سوی اردوغان و علی افاز سوی اردوغان و علی اف

رئیس جمهوری ترکیه ادعاهای رئیس جمهوری ترکیه ادعاهای 
عجیبی درمورد ایران مطرح کردعجیبی درمورد ایران مطرح کرد
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وت های افسانه ای ثر
معاف از مالیات

شرح در صفحه  6

تلاش برای افزایشِ مالیاتِ حداقلبگیران

پانزدهم خردادماه، گزارشی منتشر شد از لیستِ خانه های لاکچری در تهران که بیش از ۵۰۰ میلیارد 
تومان قیمت دارند، از یک خانه ی ۷۰۰ متری دوبلکس در شهرک غرب گرفته تا ۸۰۰ متری تریبلکس 
در نیاوران!اینکه متقاضیان خرید این خانه های فوقِ لاکچری از کجا و چگونه توانسته اند ۵۰۰ میلیاردِ 

ناقابل!
برای خرید یک واحد مسکونی هزینه کنند آنهم وقتی که حداقل حقوق یک کارگر ۹ میلیون تومان و 
متوسط حقوق یک معلم بین ۱۱ تا ۱۴ میلیون تومان است و اینکه آیا این مفهومِ عدالت است که یک 
کارگر زحمتکش در حاشیه های تهران نمی تواند خانه اجاره کند چه برسد به خرید ولی ابرمیلیاردرها 
می توانند بیشتر از ۵۰۰ میلیارد بدهند و در نیاوران و شهرک غرب تریبلکس بخرند، موضوعات 
دیگری ست که کنار می گذاریم و فعلاً از آن عبور می کنیم.اما سوال این است که این دارندگان و 
معامله کنندگانِ خانه های فوق لاکچری، چقدر به دولت بابتِ داشتن چنین خانه هایی یا معامله ی آن ها 
مالیات می پردازند؟ هیچ، مطلقاً هیچ. و در برنامه ی هفتم توسعه برای مالیات گرفتن از این گروه ها چه 
فکری شده؟ بازهم هیچ. حاصل اینها هیچ در هیچ است، وقتی در برنامه هفتم توسعه ابرمیلیاردرها 
و ثروتمندان افسانه ای، بازهم مثل همیشه قسر درمی روند اما مردم عادی ، کارگران و بازنشستگان و 
معلمان و پرستاران- در یک بازه زمانی چهارساله باید ۴ درصد بیشتر مالیات بر ارزش افزوده بپردازند!

اتحاد چهارجانبه در قلب 
آمریکای لاتین

تغییر ساعات آغاز به کار ادارات 
برای چهارمین بار در ۲ ماه

ورود پول های مشکوک به 
بورس تهران

سید ابراهیم رئیسی در دومین 
مقصد سفر خود وارد نیکاراگوئه شد

مطالعات کارشناسی دولت برای تغییر 
قانون ساعت رسمی همین بود؟ 

چه کسانی پشت ریزش اخیر 
بورس هستند؟
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